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panie pośle,

wpisemi ,,Droga była kręta, nie jak ta w Białej, ale dotarliśmy do celu.'' itd. na swoim koncie
W mediach społecznościowych próbuje Pan stworzyć Wrażenie, jak bardzo przysłużył się Pan
Wyborowi lokalizacji na drodze krajowej nr 74 W Gminie Biała do montażu odcinkowego pomjaru
prędkości. zamieszczone zdjęcie z Panem AlVinem Gajadhurem - GłóWnym Inspektorem Transpońu
Drogowego ma uprawdopodabniać Pana starania. Nie sądziłem, że się Pan tak zachowa po
porannym te|efonicznym złożeniu W dniu 28 marca br. na moje ręce gratulacji z tytułu osiągniętego
ce|u,,, Niezwłocznie niemal otrzymał Pan podziękowania od osP Biała składane teź
W imieniu mieszkańcóW Białej. Rzecż jasna uczyniono to W sposób nieuprawniony - osP nie ma
takie9o tytułu. Przypomnieć trzeba jednak, że druhoWie ci - podobnie jak i dWie Panie radne gminne
z Białej Rządowej - nie Wzjęli udzialu z przyczYń sobie Wiadomych W akcji protestacyjnej
mieszkańcóW połączonej ż czasową blokadą dk74, mającej miejsce W listopadzie 2021 r. To ten
protest iWcześniejsza petycja do Pana Premiera RP Mateusza Morawieckiego, popańa
444. podpisami mieszkańców miały istotny wpływ na ostateczną kwalifikację naszej
lokaliżacji do montażu odcinkowego pomiaru prędkości.

Prżypomjnam, że starania o popraWę beżpieczeństwa na dk74 rozpoczęły się W 2015 r,, kiedy
to W listopadzie owego roku dokonano z mojej inicjatywy przeglądu - Wizji lokalnej na odcinku tej
dro9i, leżącym W 9ranicach naszej 9miny. W przeglądzie brali udział m, in.: przedstaWiciel
KWP W Łodżi, przedstawiciel GDDK|A oddziału W Łodżi. celem była ocena stanu bezpieczeństwa
i potencjalnych zagrożeń na tej drodze. W 2016 roku dWukrotnie temat podejmowała łódzka ryP3,
W tym raz transmitując pierwszy p.otest mieszkańcóW.

W 2018 roku W styczniu miało miejsce spotkanie W Urzędzie Gminy Biała z udżiałem starosty
Wieluńskiego Pana Andrzeja stępnia, przedstaWicieli Łódzkiego Wojewódzkie9o lnspektoratu
Transpońu Drogowego, Delegatury centralnej GITD, oddziału sieradz/WlTD W Łodzi, Komendy
Powiatowej Policji W Wieluniu, Rejonu Wieluń/ oddziału Łódź GDDKiA i nasżego samorządu.

W tymźe 2018 roku Wraz z b. Posłem RP Panem Wojciechem szcżęsnym Zarzyckim odbyłem
spotkanie W Ministerstwie Infrastruktury W spraWie odcinkowego pomiaru prędkości (początkowo
miał Pan brać róWnieź udżiał W tym Wyjeźdżie, nie będąc jeszcze posłem, ale ostatecznie nie był
Pan z nami),

W październiku 2019 roku odbyłem spotkanie W centrum Automatycżnego Nadzoru nad
Ruchem Drogowym GITD W Warszawie z ówczesnym dyrektorem CANARD Panem Romanem
Wichniarzem i NaczeInikiem Wydżiału lnstalacj! oraz lJtrżymania Urządzeń W CANARD GITD Panem
Ireneuszem Potasiakiem (zmarłym W grUdniu 2020 r.). Było to rżeczowe/ melytorycżne spotkanie.
Nie poprzedziłem tego spotkania lobbowaniem u Pana Krzysztofa Pajączka - óWczesnego Dyrektora
Genera'ne9o G1TD - znanego miz Mistrzostw PolskiAdministracji Publicznej W szachach, ucżestnika
i jednocześnie or9anizatora tych mistrzostw jako prezesa stowarzyszenia solVitur Ambulando, czyli
nie Wszedłem móWiąc krótko na dro9ę tzw. ,,żałatWiania spraWy'.,

Wystąpień moich do Premiera RP, GłÓWnego Inspektora Transportu Drogowego, Ministra
Infrastruktury było kilka. Kluczowymi działaniami były także: petycja do Premiera RP
i protest z blokadą drogi po ostatnim śmiertelnym Wypadku W listopadzie w zo2' r,,
W którym 2ginęla mieszkanka Białej Rżądowei. Przypomnę, że W ro|ę prżewodniczącej tego
zgromadzenia publicznego tłstąpiła mjeszkanka Białej Rządowej Pani Agnieszka Kupiec, a swój
Wkład W przygotowanie petycji Wniosła mieszkanka Białej - Parceli Pani Bożena Wróbel.

Po moim Wystąpieniu - ljst otwańy do Premiera RP W czerwcu 202t l. - przesłanym róWnież
do Wszystkich parlamentarzystóW ż okręgu sieradzkiego interwencje poselskie podjęli Pani Posłanka
RP Paulina Matysjak i Pan Poseł RP Dariusz ]oński. Wcześniej zrobił to Pan i Pan Poseł RP Tadeusż
Woźniak, po tym jak zapoznał się z kompletem naszych dokumentóW powstałych W sprawie
bezpieczeństwa na dk74 W naszej gminie. Nawiasem móu/iąc ostatni raz rozmawiałem z posłem



Woźniakiem o problemie odcinkowego pomiaru prędkości 19 marca br,, będąc obecnym na
uroczystości patriotyczno-religUnej W Głogowcu k. kutna. Zartowałem Wtedy, że co miesjąc będę
tam jeździł, jak W Białej żainstalują pomiar,., Z posłem Woźniakiem rozważaliśmy Wcześniej róWnież
podejście do moźliwości sfinansowania montażu odcinkowego pomiaru prędkości W naszej gminie
le środkóW Funduszu spraWiedliWości.

10 czerwca 2021r. Wykonaliśmy też z prccownikami UG Biała godzinne pomiary natężenia
ruchu na dk74 W Klukach, gdżie istnieje od kilku lat odcinkowy pomiar prędkości - i u nas W Białej
W tym samym czasie. PoróWnując je Widać, że W Białej natężenie ruchu było o 20% Większe.

Wskazać muszę jeszcze na rolę Komendy Głównej Policji. otóż na moje żapytanie czy
gdżieś W Po|sce na drodze publicznej na odcinku ok. 5 km, na plzestrzeni kilkunastu miesięcy
zdarzyły się co najmniej cztery Wypadki śmiertelne (a tak było W Białej W okresie 2019-2021) -
otrzymałem odpowiedź Wskazującą na dwa jeszcże takie za9ęszczenia Wypadkowości ze skutkami
śmiertelnymi. KGP dokonała przeglądu zarejestrowanych W swoich systemach i.ejestrach zdarzeń
i udzieliła W/W odpowiedzi. Dało to moźliwość spojrzenia na problem przez GITD i pra.ujący dla
GITD Instytut Transportu samochodowego przez pryzmat takiego kryterium,

Mając Wszystkie te przekaży Właściwi decydenci poprzez Pana Arkadiusza Dąbrowskiego
Naczelnika Delegatury centralnej GITD W Łodzi oznajmili W 9rudniu 2021 r. zamiar zamontowania
odcinkowego pomiaru prędkości W Białej Pierwsżej/Białej Rządowej W pierwszej kolejności, W trybie
- poza projektem z unijnego dofinansowania, W drodze przeniesienia urządzeń pomiarowych
z miejsca, gdżje nje są już potrzebne, Jednak do tego ostatecżnie nie dosżło. Postanowiono - jak
myślę - poczekać do zweryfikowania Wsżystkich potencjalnych 39, lokaliżacji układóW pomiarowych,
I to pozwoliło znaleźć się na tej liście róWnież naszej lokalizacji na dk74. Takie są fakty.

panie pośle,

Kilka moich refleksji, Przypomniałem sobie mimo Woli treść na Pana ulotce Wyborczej
W 2019 r. Pisał Pan W niej o rżądowym dofinansowaniu przebudowy dro9i powiatowej
W miejscowości Biała - Kopjec kwotą 2,6 mln zł. Kwota była inna, bo ok. 1,9 mln zł. A żasług nie
miał Pan żadnych W całym projekcie przebudowy drogi Wraz z ułożeniem W jej pasie kana|iżacji
iW opracowaniu Wniosku o dofinansowanie poza tym, że brał Pan Udział W symbolicznym otwarciu
tej zespolonej inwestycji, czy Wie Pan skąd Wzięła się różnica ok. 700 tyś zł,,, ???

ŚWiat nie zaczął się W 2015 r. Życie samorządowe, jego realia nie polegają na pozowaniu do
zdjęć z tabliczką Wskazującą na przyznanie dla samorządu jakichkolwiek pieniędzy, móWieniu, że
Wszystko się załatwia ina przecinaniu Wstęgi, Zycie Winno toczyć się normalnie, takźe to
samorządowe. A Wszyscy powinniŚmy się zachowywaĆ prży tym po prostu prżyzwoicie,

Na szczególne podziękowania żasłu9Ują mieszkańcy 9miny, radni 9minni, sołtysi, tWórcy
petycji, działający W tej słusznej spraWie z determinacją organizatorzy i uczestnicy protestu
i blokady drogi dk74, Komenda GłóWna Policji, Komenda Powiatowa Policji W Wieluniu i na koniec
GłóWny Inspektorat Transportu Drogowego i centrum Automatycznego Nadzolu nad Ruchem
Dlogowym za podjęcie ostatecznej decyzji W spraWie lokalizacji odcinkowego pomiaru prędkości na
dk74 W granicach Gminy Biała. oficjalnie, telefonicznie 3 kWietnia br. poinformował mnie
o zaIiczeniu naszej lokalizacjido listy 39, miejsc montaźu pomiaru odcinkowego prędkości - objętych
projektem unijnym - Naczelnik Delegatury centralnej GITD Pan Arkadiusz Dąbrowski. Wskazał też
na termin instalacji jako tegoroczny.

panie pośle,

Nasza pamięć o 18. ofiarach śmiertelnych na dk74 W latach 1999 - 2021 Wciąż pozostaje
żywa.,, idlatego też prżede Wsżystkim nie przystoi tak się medialnie zachować jak Pan to uczynił.
Dla poróWnaniaI jak Zrobił to Urząd Gminy Biała - można zobaczyć otwierając ljnk
https: //o m ina bia la, Dl/ 112-a rtVkuo/oc5yoB2/ 1299-bedzie-odcin koWV- oom iar- na-d k-74-W-9 minie-
biala,html, a do GITD, CANARD i Delegatury centralnei GITD Wysłałem prostej treści email:
,,DzlĘKUJEMY !!!",

Biała Druga, 7 kwietnia 2a23 r,


